
STENOZÁPIS z 7. zasedání zastupitelstva MČ Praha–Libuš 

dne 7. listopadu 2023 

 

 

Zahájení 

 

 Starostka MČ Praha–Libuš Lucie Jungwiertová: Hezký večer všem. Děkuji všem 

zastupitelům, že přišli včas. Sál přirozeně ztichl, takže myslím, že můžeme opravdu začít v 18.00.  

 Konstatuji, že toto zastupitelstvo bylo řádně svoláno, je usnášení schopné, jsme v plném 

počtu. Ještě než přejdu k procedurálním záležitostem, možná vás překvapilo, že máte na stole 

vánoční stromeček. Je to možná příznak blížícího se adventu, ale chtěli jsme tím naznačit i to, že 

možná nebude prosincové zastupitelstvo. Je tady vlastně i rozpočtové provizorium na programu již 

nyní. Plánujeme, že bychom další zastupitelstvo udělali v lednu. Nicméně zatím si ten termín pořád 

rezervujte. Dali bychom vědět tak dva týdny dopředu, zda to zastupitelstvo bude, nebo nebude.  

 Chtěla bych požádat, zda by bylo možné jmenovat ověřovatele zápisu pana Koubka. Ano.  

 

 Zastupitel Tomáš Loukota: Dobrý večer. Dávám procedurální návrh. Navrhuji, aby se 

řízení dnešního zastupitelstva ujal zastupitel Jiří Koubek.  

 

 Starostka MČ Praha–Libuš Lucie Jungwiertová: Dobře, dám hlasovat o tomto návrhu. 

Kdo je pro? 10. Kdo je proti? 6. Dobře, v tom případě – kdo se zdržel? 1. 

 

 Zastupitel Jiří Kubek: Děkuji, paní starostko.  

 

 Starostka MČ Praha–Libuš Lucie Jungwiertová: Malý moment, pane Koubku, prosím.  

Zkonzultuji si něco s jednacím řádem.  

 

 Zastupitel Jiří Koubek: Než si to paní starostka najde, tak vás ubezpečuji, že to je naprosto 

v souladu se zákonem. Zastupitelstvo může řídit kterýkoli člen zastupitelstva, dokonce jak jsem byl 

informován, může řídit dokonce třeba i občan, za jistých okolností toto může nastat, nebo třeba i 

někdo, kdo není občanem jako třeba správce, který obec přebírá. Už takové případy v minulosti 

byly. Klíčové je, na čem se shodne většina zastupitelstva. Tuto možnost máme. Hlásí se technická.  

 

 Starostka MČ Praha–Libuš Lucie Jungwiertová: Technická poznámka.  

 

 Zastupitelka Eva Radová: My se tady díváme do č. 8 průběh zasedání, s tím že zasedání 

zastupitelstva zahajuje a řídí starosta a v případě jeho nepřítomnosti pověřený místostarosta. Podává 

návrhy na přerušení a ukončení zasedání, vyhlašuje přestávky. Řídí hlasování a vyhlašuje jeho 

výsledek.  

 Se zákonem v rozporu to zcela jistě není, ale nemáme to takto upraveno v jednacím řádu.  

 

 Zastupitel Jiří Koubek: Ano, ale zastupitelé si můžou upravit tuto věc úplně jednoznačně. 

To jsme dělali už i v minulosti bez ohledu na to, co je v jedacím řádu. Klíčové je, mám to ověřeno, 

jaká je většinová vůle zastupitelů. Dovolte mi, abych pokračoval.  

 

Určení ověřovatelů zápisu 

 Navrhoval bych jako ověřovatele zápisu paní Koudelkovou a pana Vojvodu, jestli oba dva 

souhlasí. Vidím, že ano. Dávám hlasovat.  

 Kdo je pro tyto ověřovatele zápisu? 11 Kdo je proti? 0 Zdržel se? 6. Vychází nám to na počet 

17.  

 

 



Volba návrhového výboru 

 

 Poprosil bych, jako návrhový výbor navrhuji ve složení pan Tomáš Loukota, pan Radek 

Řezanka a pan Michal Korbel. Jestli pánové souhlasí? Vidím, že ano Dovolte mi, bych dal hlasovat.  

  

 Kdo je pro návrhový výbor v tomto složení? 10 Kdo je proti? 0 Kdo se zdržel? 7 Máme také 

počet 10 – 0 – 7, máme také odhlasováno 10 hlasy.  

 

 

Schválení programu  

 

 Nyní přistoupíme k návrhu programu. Zeptám se, jestli má někdo nějaké návrhy programu. 

Hlásí se pan Řezanka.  

 

 Zastupitel Radek Řezanka: Dobrý den. Navrhuji na program zasedání zastupitelstva 

zařadit nový bod Odvolání členů rady MČ Praha  - Libuš, a to jako první bod jednání.   

 

 Zastupitel Jiří Koubek: Děkuji. Já se hlásím jako druhý. Navrhuji, abychom pevně 

zařazený bod na 18.30 projednali jako bod číslo 2, ale bez pevného zařazení. Máme ho dnes 

navržený jako bod číslo 2, tak abychom nejprve projednali bod číslo 1, bude-li tak zařazen.  

 Zeptám se na další změnu programu. Nikoho nevidím.  

 Budeme nejprve hlasovat o návrhu pana kolegy Řezanky, potom o mém návrhu, a potom o 

programu jako celku.  

 Kdo je pro, abychom na program zařadili jako první bod Odvolání členů rady MČ Praha – 

Libuš? Kdo je pro? 10. Kdo je proti? 7. Takže nám to vychází. 

 Potom druhý procedurální návrh, abychom bod 2 nechali, ale nebyl zařazen přesně na 18.30. 

Tímto se omlouvám panu kolegovi Doc. Čárskému, že byl pozván na 18.30, ale taková je vůle 

zastupitelstva. Dávám hlasovat.  

 Kdo je pro? 10. Kdo je proti? 1 Zdržel se? 6. Děkuji, vychází nám to na 17.  

 

  Otevírám první bod programu, který zařadil pan kolega Řezanka. Pardon. Hlasujeme o 

programu jako celku. Děkuji za upozornění. Nyní hlasujeme o programu jako celku.  

 Kdo je pro navržený program včetně těchto dvou změn? 10. Kdo je proti? 7. Vychází nám to 

na počet 17. Máme schválený program.  

 Otevírám bod  

  

1. 

Odvolání členů rady MČ Praha Libuš 

 

 Hlásí se pan Řezanka.  

 

 Zastupitel Radek Řezanka: Dobrý den, navrhl jsem tento bod a navrhuji a) odvolání členů 

aklamací, tedy veřejně, b) navrhuji, abychom o odvolání hlasovali po jménech podle abecedního 

pořadí, tedy Lucie Jungwiertová, Jaroslav Melichar, Eva Radová, Pavla Tůmová a Kateřina Turnová.  

 

 Zastupitel Jiří Koubek: Děkuji. Máme dva návrhy. Nevidím nikoho, kdo by se hlásil dál. 

Uzavírám rozpravu. Můžeme přistoupit k jednotlivému hlasování. Zazněly dva návrhy. První je, že 

o odvolání budeme hlasovat aklamací, tedy myšleno veřejně, že nebudeme nikoho odvolávat tajně. 

Dávám hlasovat.  

 Kdo je pro tento návrh? 10 Kdo je proti? 6 Kdo se zdržel? 1. Děkuji. 

 



 Nyní dávám hlasovat o tom, že budeme odvolávat jednotlivě po jménech, tak jak je pan 

předkladatel tohoto bodu přečetl. Kdo je pro tento návrh? 10. Kdo je proti? 6 Kdo se zdržel? 1. 

Vychází nám to na 17 hlasů.  

 

 Nyní přistupujeme k jednotlivým návrhům na odvolání. Jako první zaznělo jméno paní 

starostky Lucie Jungwiertové. Kdo je pro, aby byla paní Lucie Jungwiertová odvolána z funkce 

starostky? Dávám hlasovat. Kdo je pro? 10 Kdo je proti? 7. Vychází nám to 10 – 7 – 0.  

 

 Nyní budeme hlasovat o odvolání pana Jaroslava Melichara z funkce místostarosty. Dávám 

hlasovat. Kdo je pro? Nikdo. Kdo je proti? 6 Kdo se zdržel? 11. Vycházím nám to. 0 – 6 – 11.  

 

 Nyní budeme hlasovat o návrhu na odvolání paní Evy Radové z funkce místostarostky. 

Dávám hlasovat. Kdo je pro? 10. Kdo je proti? 7 Máme 10 – 7 – 0.  

 

 Nyní budeme hlasovat o odvolání paní Tůmové z funkce místostarostky. Dávám hlasovat. 

Kdo je pro? 10 Kdo je proti? 7 Hlasovali všichni, děkuji vám.  

 

 Nyní hlasujeme o odvolání paní Kateřiny Turnové z funkce místostarostky. Dávám hlasovat. 

Kdo je pro? 1. Kdo je proti? 1. Zdržel se? 15. Vyšlo nám to. 1 – 1- 15.  

 

 Dovolte mi na závěr tohoto hlasování konstatovat, že z funkce radních byli odvoláni paní 

Lucie Jungwiertová, paní Eva Radová a paní Pavla Tůmová. Ve funkci místostarostů na základě 

vůle zastupitelstva zůstali pan místostarosta Jaroslav Melichar a paní místostarostka Kateřina 

Turnová.  

 Protože máme dva místostarosty, tak bez ohledu na to, že jeden je uvolněný, druhý 

neuvolněný, tak je třeba nyní určit toho, kdo bude přebírat pravomoce a kompetence paní starostky, 

když ji nemáme, takže mi dovolte, abych navrhl usnesení, že ZMČ Praha – Libuš pověřuje 

vykonáváním pravomocí starostky městské části paní místostarostku Kateřinu Turnovou. Myslím, 

že všichni rozumíte, o čem budeme hlasovat.  

 Dávám hlasovat. Kdo je pro? 10 Kdo je proti? 6 Kdo se zdržel? 1. Máme 10 – 6 – 1 

hlasování.  

 

 Nyní tedy můžu jenom konstatovat, že podle zákona všechny kompetence starostky 

přecházejí na paní místostarostku Turnovou. Ještě vás jenom, kolegyně, poprosím trošku o ztišení v 

sále, byť asi tušíte, že se blížíme nějak ke konci. Hlásí se pan Tomáš Loukota.  

 

 Zastupitel Tomáš Loukota: Děkuji za slovo. Dávám procedurální návrh. Navrhuji jako 

procedurální hlasování přerušit zasedání zastupitelstva do termínu 16. listopadu do 18.00.  

 

 Zastupitel Jiří Koubek: Děkuji za tento procedurální návrh. Dovolte mi, abych dal tento 

procedurální návrh hlasovat. Kdo je pro tento procedurální návrh? 10 Kdo je proti? 1 Kdo se zdržel? 

1.  

 Zbytek nám v průběhu hlasování odešel, což si tedy, přiznám se, ještě za těch 12 let 

nepamatuji, že by někdo odcházel i v průběhu hlasování. Občas se stávalo, že někdo odchází, navíc 

je tam povinnost nahlásit své jméno podle jednacího řádu, když už jsme u toho, což se tedy teď 

evidentně nestalo, tak jsem rád, že ti, kteří nás školí z jednacího řádu, že si ho za celý ten rok ještě 

nebyli schopni ani přečíst.  

 Dovolte mi jenom konstatovat, že 7. jednání ZMČ Praha – Libuš je přerušeno, bude 

pokračovat 16. listopadu v 18.00 hodin. Poprosím úřad, aby tuto skutečnost vyvěsil na úřední desce, 

abychom udělali zadost všemu. Vám občanům, kteří jste přišli kvůli jakémukoli bodu, se tímto 

omlouvám. Člověk míní, ale jak vidíte, zastupitelé mění. Tímto se moc omlouvám všem hostům, 

snad jsme vás tady příliš nezdrželi a budeme vás o dalším postupu, když nám případně zanecháte 



kontakt, pokud jste přišli k nějakému bodu, tak vás budeme informovat podle toho, jak ty jednotlivé 

body budou zařazeny na další program. Děkuji za pochopení a končím dnešní zasedání 

zastupitelstva a přeji vám pěkný večer. (Potlesk.)  


